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El projecte de fer per a vianants l’avinguda Carle-
many ha generat molts dubtes des del seu inici, so-
bretot a causa de la mala comunicació que ha dut 
lligada al projecte. Per una banda, s’ha acabat cre-
ant un enfrontament entre una part de la ciutadania 
i el Comú d’Escaldes-Engordany (no oblidem que 
aquest últim és el representant de la ciutadania de 
la parròquia!); per altra banda, sempre hi ha hagut 
un sector de la població que hi ha cregut fermament.

Des del grup de la minoria del Comú d’Escaldes-
Engordany hem recolzat sempre el concepte global 
d’aquest projecte: fer per a vianants una via comer-
cial essencial de la parròquia. Ara bé, cal recordar 
també que des del primer dia en què es va fer públic 
vam dir per activa i per passiva que la comunicació 
no era la més adient. Arran de diverses converses i 
reunions amb la majoria comunal, finalment es va 
considerar oportú fer una reunió de poble per tal 
d’exposar degudament a tota la ciutadania el futur 
de l’avinguda Carlemany. A més a més, s’han dut a 
terme una sèrie de reunions de barri, la darrera de 
les quals va ser aquest passat dimarts 19 de març, 
per tal d’apropar encara més el projecte al ciutadà.

Amb totes aquestes actuacions, esperàvem que 
la majoria comunal reconduís la seva estratègia de 
comunicació i que engresqués la ciutadania amb 
aquest projecte innovador per a Escaldes-Engor-
dany. Hi havíem cregut erròniament! 

Poc després de la reunió de poble del dia 19 de 
febrer, membres de la majoria comunal i tècnics de 
la mateixa corporació es van començar a reunir per 
tractar sobre la dinamització de l’avinguda. Puntu-

alitzem majoria comunal i no equip comunal, per-
què a les quatre reunions que s’han realitzat fins 
avui dia a la minoria comunal se’ns hi va convidar 
a partir de la tercera i els comerciants implicats no 
hi han estat mai convidats. 

A més, aquest dimecres 20 de març, mitjançant la 
consulta del Butlletí Oficial del Principat d’Andorra, 
ens hem assabentat de la publicació del concurs 
públic “per a l’adjudicació del projecte de concep-
tualització de l’avinguda Carlemany i la part alta 
de la parròquia d’Escaldes-Engordany com un es-
pai comercial de referència”. Érem coneixedors de 
la voluntat de la majoria comunal de tirar endavant 
aquest concurs ja que s’havia mencionat en una co-
missió a principis del 2013; no obstant, en cap mo-
ment se’ns va convidar a participar en la confecció 
del plec de bases ni se’ns va informar del dia que es 
volia publicar aquest concurs públic. 

Però el que més ens ha indignat ha sigut la manca 
de tacte de l’equip de la majoria envers els ciuta-
dans i comerciants presents a la reunió de barri del 
dia 19 de març, dia anterior a la publicació al BOPA 
del referit concurs, en la qual no es va fer cap men-
ció respecte d’això malgrat que els comerciants van 
manifestar en diverses ocasions la voluntat de par-
ticipar activament en la dinamització de l’avinguda 
Carlemany. Amb aquests últims esdeveniments, en-
tenem doncs que, malauradament, no s’ha recon-
duït l’estratègia de comunicació. 

Ara ja han passat gairebé cinc mesos d’ençà de 
la roda de premsa en la qual els cònsols del Comú 
d’Escaldes-Engordany varen presentar als mitjans 

de comunicació el projecte d’obertura de l’avinguda 
Carlemany als vianants. Durant aquests mesos hem 
volgut participar en aquest projecte però, per sobre 
de tot, hem demanat a la majoria d’establir un marc 
de diàleg amb la població i essencialment amb els 
comerciants, que veuen el tancament de l’avingu-
da al trànsit rodat com una amenaça per als seus 
negocis.

Han sigut cinc mesos durant els quals l’equip de 
la majoria ha treballat en el projecte i ha definit més 
clarament els seus contorns. Per això, aquesta set-
mana, hem demanat als responsables de la corpo-
ració d’Escaldes-Engordany que se’ns lliuri, negre 
sobre blanc, quina serà la programació temporal 
que s’ha de seguir a partir d’ara i quina serà la con-
figuració definitiva del projecte.

Des del grup de la minoria del Comú d’Escaldes-
Engordany seguim creient en aquest projecte. Es-
tem convençuts que cal fer aquest pas perquè Es-
caldes-Engordany pugui avançar i modernitzar-se, 
però també creiem fermament que ha d’haver-hi un 
diàleg fluid entre l’equip comunal (majoria i opo-
sició) i la població en general, fent partícips del 
projecte tots els veïns i comerciants de l’avinguda 
Carlemany.

Així doncs, convidem la majoria comunal a mi-
llorar la seva comunicació sobre aquest projecte, 
de la mateixa manera que convidem tots els seus 
detractors a fer un acostament i obrir-se al diàleg. 
Entenem que aquesta via de diàleg és la que ens 
portarà a fer que Escaldes-Engordany creixi de for-
ma adient i consensuada.

L’avinguda Carlemany per a vianants i la mala comunicació
TRIbuNa

CèLIa VeNdReLL SeRRa I aLeIx MañoSaS RodRíGuez, Consellers de la minoria al Comú d’esCaldes-engordany




